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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 24. 5. 2018 

24. 5. 2018, 9:30 hod., FaVU VUT, Údolní 244/53, Brno, zasedací místnost č. 325 (U2, 3. NP) 
 
Přítomni: doc. MgA. Filip Cenek, doc. Mgr.A Lenka Klodová, Ph.D., MgA. Břetislav Malý,  

BcA. Tomáš Plachký, doc. MgA. Luděk Rathouský, Alžběta Chmelíková 
 
Nepřítomni: MgA. Jennifer Helia DeFelice, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D., Monika Rygálová, 

MgA. Pavel Sterec, Ph.D., MgA. Jakub Tajovský 
 

Program zasedání: 
1. Schválení programu zasedání AS FaVU 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 25. 4. 2018 
3. Žádost o schválení změny v Pravidlech rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků 

FaVU VUT pro kalendářní rok 2018 
4. Žádost o projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 

2016–2020, platný pro rok 2018 
5. Žádost o nominaci člena AS FaVU do komise pro výběrové řízení 
6. Harmonogram ateliérových zkoušek v akademickém roce 2018/2019 
7. Průběžná zpráva o hospodaření fakulty 
8. Volební řád AS FaVU 
9. Různé 
10. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU 

 

Bod 1: Schválení programu zasedání AS FaVU, Filip Cenek 
 
Předseda AS FaVU navrhl do programu zasedání doplnit body, které byly senátorům zpřístupněny 
elektronicky sekretariátem děkana (body 3–5). Z důvodu opětovné omluvy zvolené kandidátky do 
senátu Markéty Žáckové se původní bod programu zasedání (Složení slibu senátora) přesouvá na 
příští řádné zasedání senátu. 
 

Hlasování:  

Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0  

 

Doplněný program zasedání AS FaVU byl schválen. 

 

 
Bod 2: Schválení zápisu z řádného zasedání AS FaVU ze dne 25. 4. 2018, Filip Cenek 

 

Hlasování:  

Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0  

 

Zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 24. 5. 2018 byl schválen. 
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Bod 3:  Žádost o schválení změny v Pravidlech rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků  
 FaVU VUT pro kalendářní rok 2018 (dále jen Pravidla), Filip Cenek 
 
Předseda AS FaVU informoval senátory o žádosti děkana na změnu v Pravidlech v části týkající se 

rozdělení Institucionální podpory. Vzhledem ke schválené výši rozpočtu FaVU VUT je možné snížit 

režie z IP z 30 % na 20 % a navýšit tak tyto oblasti rozpočtu fakulty: odměny akademických 

pracovníku FaVU VUT, kteří se podíleli na výsledcích VaV, nákup odborné literatury do knihovny FaVU 

VUT, podpora publikační činnosti, provoz KTDU. 

Nově navržené znění Čl. 1, odst. 1.2.4: „Vypočtená částka Institucionální podpory (dále jen IP) je 

určena ke krytí režií FAVU ve výši 20 % a k vnitřnímu rozdělení, které je v kompetenci Katedry teorií a 

dějin umění, ve výši 80 %. KTDU finanční prostředky použije na krytí následujících výdajů:“ 

Dodatek k Pravidlům (vizte přílohu tohoto zápisu) byl přijat do předkládací lhůty dne 23. 5. 2018. 

 

 

Bod 4:  Žádost o projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 

 2016–2020, platný pro rok 2018, Filip Cenek 

Vzhledem k nepřítomnosti děkana se diskuze nad dokumentem uskuteční na příštím zasedání 
AS FaVU. 
 
Plán realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 2016–2020, platný pro rok 2018, 

projednaný s vedením VUT dne 6. 2. 2018 a s Uměleckou radou FaVU VUT dne 9. 3. 2018, byl přijat 

do předkládací lhůty dne 23. 5. 2018. 

 

Bod 5:  Žádost o nominaci člena AS FaVU do komise pro výběrové řízení, Filip Cenek 

Na základě Řádu výběrových řízení pro obsazování míst akademických, výzkumných a vývojových 

pracovníků, vedoucích zaměstnanců a dalších pracovních míst na VUT, čl. 5, odst. 1, písm. a) a odst. 2 

děkan fakulty senátorům oznámil, že bylo dne 15. 5. 2018 vyhlášeno výběrové řízení na obsazení 

pracovního místa asistenta Ateliéru produktového designu (asistent nebo odborný asistent), 

1 pracovní místo s úvazkem 0,5. Jednání komise pro výběrové řízení se uskuteční dne 20. 6. 2018. 

Na základě uvedených skutečností děkan požádal senát o nominaci člena akademického senátu do 

výběrové komise. 

 

Do výběrové komise byl za AS FaVU nominován BcA. Tomáš Plachký. 
 
 
Bod 6: Harmonogram ateliérových zkoušek v akademickém roce 2018/2019, Filip Cenek 
 
Předseda AS FaVU informoval senátory o skutečnosti, že k uvedenému bodu bude v dostatečném 
předstihu svolána schůzka všech vedoucích ateliérů (iniciovaná vedoucím KTDU a budoucím 
proděkanem pro studijní záležitosti Janem Zálešákem), kde se bude problematika řešit. 
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Bod 7: Průběžná zpráva o hospodaření fakulty, Jan Krnáč 
 
Bod přesunut na další zasedání senátu vzhledem k čerpání dovolené tajemníka fakulty. 
 
 
Bod 8: Volební řád AS FaVU, Lenka Klodová, Filip Cenek 
 
Předseda AS FaVU senátorům zopakoval znění dopisu předsedy AS VUT předsedovi AS FaVU VUT – 
„Vrácení Volebního řádu AS FaVU k zapracování připomínek“, který byl senátorům AS FaVU 
zpřístupněn dne 4. 5. 2018. 
 
Předsedkyně LK AS FaVU Lenka Klodová seznámila přítomné se změnami, které LK zapracovala do 

Volebního řádu AS FaVU. Zásadní připomínka se týká otázky, zda na FaVU nadále zachovat jeden 

volební obvod. Další připomínky k Volebním řádu AS FaVU formuloval právník VUT p. Sobotka. Na 

základě těchto připomínek byly na zasedání LK AS FaVU dne 16. 5. 2018 zapracovány do volebního 

řádu níže uvedené změny. 

 

Stanovisko LK: článek 9 – členové volební komise nemusí být členové AS FaVU, odstraňuje se „z řad 

členů AS FAVU“ a počet se upravuje na lichý – 3 akad. pracovníci a 2 studenti; článek 12, odst. 1 – 

odstranit neslučitelnost funkcí v případě kandidatury – odstraňuje se „nebrání-li mu překážka 

neslučitelnosti funkcí stanovená § 26 odst. 2 zákona“; článek 12, odst. 2a – kandidáta do AS FaVU 

může navrhnout, kterýkoliv člen akademické obce FaVU – odstraňuje se „za předpokladu, že je návrh 

podpořen alespoň třemi voliči – členy akademické obce FaVU“ a „děkan FaVU“ a „AS FaVU“; článek 

18 – připustit volitelnost i studentského zástupce za předsedu AS – „člen KAP“ se nahrazuje „člen AS 

FaVU“‘; článek 24, odst. 1 – bod d) se nahrazuje „ústavy FaVU prostřednictvím svého vedoucího“ za 

„kterýkoliv člen akademické obce FaVU za předpokladu, že je návrh podpořen alespoň deseti členy 

akademické obce FaVU“. 

 

Proběhla diskuze k zachování jednoobvodového volebního systému na FaVU. Předsedkyně legislativní 

komise vysvětlila rozdíly mezi systémy a představila, které vysoké školy v ČR mají jednoobvodový 

a dvouobvodový volební systém. Vzhledem k velikosti fakulty a charakteru výuky, byl jednoobvodový 

volební systém považován pro FaVU za vhodnější od jejího založení. Argumenty pro zachování 

jednoobvodového systému budou shrnuty v průvodním dopise žádosti o schválení Volebního řádu AS 

FaVU akademickým senátem univerzity (vypracuje Filip Cenek a Lenka Klodová). 

 

Stanovisko SK AS FaVU: Studentská komora AS FaVU se shodla pro zachování stávajícího 

jednoobvodového volebního systému do AS FaVU na základě těchto preferencí: Jednoobvodový 

volební systém má na FaVU tradici od jejího založení a nebyly s ním v minulosti žádné problémy. 

Možnost studentů volit do senátu AP a možnost AP volit do senátu studenty uceluje senát a vytváří 

kritickou reflexi obou komor senátu. Důležitost jednoobvodového volebního systému – v souladu 

s charakterem výuky na uměleckých školách – vnímáme rovněž ve velmi osobním vztahu mezi 

studentem a vyučujícím. Vedoucí ateliéru (vyučující) sleduje a iniciuje vývoj daného studenta 

v oborové a profesní oblasti. Individualitu jednotlivých studentů podporuje také teoretické zázemí. 

Dvouobvodový volební systém nepodporuje výše zmíněné preference a rozděluje obě komory senátu 
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(studenty a AP) na dvě uzavřené skupiny. Vzhledem k nižšímu počtu studentů a pedagogů na naší 

fakultě dvouobvodový volební systém nepodporujeme, protože by vyvolal náladu uzavřenosti a pocit 

nedůležitosti jít volit. 

 

 

AS FaVU přistoupil k hlasování o navržených změnách volebního řádu. 

Hlasování:  

Pro: 6 , Proti: 0, Zdržel se: 0 

 

Volební řád AS FaVU byl schválen se zapracovanými připomínkami uvedenými ve stanovisku LK. 

(Schválené znění VŘ AS FaVU je přílohou tohoto zápisu.) 

 

 

Bod 9: Různé 
 

1) GDPR: Tomáš Plachký vznesl dotaz, jak dále postupovat, když od zítřka (24. 5. 2018) začne 

platit GDPR. Lenka Klodová senátory informovala, že MŠMT se nepodařilo vyjednat 

legislativní výjimku pro VŠ. Proběhla diskuze o uplatnění pravidel GDPR na FaVU, zejména 

v otázce pravidel při zveřejňování údajů o studentech. Bude nutné provést úpravy na 

webových stránkách jednotlivých ateliérů. Za implementaci pokynu GDPR je na FaVU 

zodpovědný tajemník fakulty. Dotazy na uplatňování jednotlivých bodů z pokynu rektora, 

zveřejněného na webu VUT, by měly směrovat na něj. 

2) Volby děkana: Proběhla diskuze nad termíny k vyhlášení volby děkana. Vyhlášení se bude 

muset uskutečnit na přelomu září a října. Břetislav Malý navrhuje, aby senát iniciativně 

oslovoval osoby na volbu děkanem v dostatečném předstihu. 

 

 

Bod 10: Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Filip Cenek 

Termín příštího zasedání byl navržen na 27. 6. 2018 od 12:00 hod. Předběžný program: slib senátorky 

Markéty Žáčkové, schválení dodatku k pravidlům rozpočtu, schválení Strategického záměru FaVU, 

projednání návrhu rozpočtu FaVU pro rok 2018, projednání Výroční zprávy o hospodaření FaVU 

v roce 2017. 

Hlasování:  

Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0  

 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU byl schválen (27. 6. 2018, 12:00, Údolní 53, Brno). 

 

 

Zapsala: Monika Šimková  
Schválili: Filip Cenek, Lenka Klodová 

 


